

44

Reg D PP
3215

ref 44.04

NATO SECRET

VI. BERLIN CONTINGENCY (BERCON) PLANS

Documents: MCM-121-66 ✓
PO/66/519 (Limited Distribution) ✓

37. The CHAIRMAN said that the Council had before it a document from the Military Committee, MCM-121-66, submitting for approval an amendment to SACEUR's Berlin Contingency Plans.

38. In PO/66/519 he had commented briefly upon the background of this document. The proposed amendment consisted in an alteration of the outline of BERCON CHARLIE TWO. The access to Berlin was considered on political grounds to be primarily an Allied concern, and the replacement of German Command responsibilities and units by those of the United States would eliminate the direct participation of armed forces of the Federal Republic.

39. He suggested therefore that the Council should approve document MCM-121-66 on the same basis as its approval of the original Berlin plans as set out in paragraph 14 of the Annex to C-R(62)53; that is to say that the revised Plan BERCON CHARLIE TWO would be one of a catalogue of plans for possible action by NATO forces, the selection and execution of any of these plans being subject to a prior political decision by member governments at the time.

40. The COUNCIL:

approved document MCM-121-66 on the basis that the revised plan BERCON CHARLIE TWO would be one of a catalogue of plans for possible action by NATO forces, the selection and execution of any of these plans being subject to a prior political decision by member governments at the time.

DECLASSIFIED - PUBLIC DISCLOSURE / DÉCLASSIFIÉ - MISE EN LECTURE PUBLIQUE

Reg DPP
3215

NATO SECRET

VI. PLANS DE CIRCONSTANCES POUR BERLIN (BERCON)

Documents : MCM-121-66 ✓
PO/66/519(Distribution limitée) ✓

37. Le PRESIDENT saisit le Conseil d'un document MCM-121-66 du Comité militaire qui soumet à son approbation une modification aux Plans de circonstances du SACEUR pour Berlin.

38. Le document PO/66/519 contient un bref historique de cette proposition. L'amendement demandé porte sur les modalités du plan BERCON CHARLIE TWO. L'accès à Berlin étant considéré, pour des motifs politiques, comme intéressant l'Alliance au premier chef, la substitution de responsabilités et d'unités américaines à celles du Commandement allemand éviterait la participation directe des forces armées de la République fédérale.

39. Le Président suggère par conséquent au Conseil d'approuver le document MCM-121-66 aux mêmes conditions que les plans initiaux concernant Berlin, telles qu'elles ont été énoncées au paragraphe 14 de l'Annexe au procès-verbal C-R(62)53, à savoir que le plan révisé BERCON CHARLIE TWO fera partie d'un catalogue de plans pour une action éventuelle des forces de l'OTAN, la sélection et l'exécution de l'un quelconque de ces plans étant subordonnée à une décision politique prise par les gouvernements membres le moment venu.

40. Le CONSEIL :

approuve le document MCM-121-66, étant entendu que le plan révisé BERCON CHARLIE TWO fera partie d'un catalogue de plans pour une action éventuelle des forces de l'OTAN, la sélection et l'exécution de l'un quelconque de ces plans étant subordonnée à une décision politique prise par les gouvernements membres le moment venu.